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Odbor životního prostředí a zemědělství 
oddělení hodnocení ekologických rizik 

      
 

Dle rozdělovníku 
 
 

datum vyřizuje číslo jednací spisová značka 
26. září 2007 Ing. Vlasta Urbánková KUZL 65152/2007 KUSP 24980/2007 ŽPZE-VU 

 

Zápis 
 

z veřejného projednání posudku a současně dokumentace podle ustanovení § 17 zákona 
č.100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí a o změně některých souvisejících zákonů 
(zákon o posuzování vlivů na životní prostředí), v platném znění (dále jen „zákon“),  záměru: 

 

„Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“ 
 

I. ZÁKLADNÍ ÚDAJE 
 
1. Průběh posuzování před veřejným projednáním  

Při posuzování vlivů záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“ byly dodrženy stanovené lhůty pro 
jednotlivé kroky procesu v souladu se zákonem. 
 

2. Místo a čas veřejného projednání 

Veřejné projednání posudku a současně dokumentace ve smyslu § 17 zákona se uskutečnilo v sále 
Kulturního domu v Boršicích, dne 20. září 2007 (čtvrtek), v 16:00 hodin. 

 

3. Řízení veřejného projednání 

Veřejné projednání řídil Ing. Pavel Kulička, pracovník Krajského úřadu Zlínského kraje, odboru 
životního prostředí a zemědělství. Na jednání byli za Krajský úřad Zlínského kraje, odbor životního 
prostředí a zemědělství, také přítomni Ing. Vlasta Urbánková, Ing. et Ing. Ondřej Skoba, Ing. Miroslava 
Tomalová a Ing. Petr Janeček. 

 

4. Předmět veřejného projednání 

Předmětem veřejného projednání byla dokumentace, posudek a vyjádření dotčených správních úřadů 
a dotčených územních samosprávných celků k záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“ na životní 
prostředí, které příslušný úřad obdržel dle § 6 a § 9 citovaného zákona. 
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5. Účastníci veřejného projednání 

Na veřejném projednání zastupovali jednotlivé strany: 

§ za oznamovatele a investora:   Ing. Josef Duda 

§ za zpracovatele dokumentace:  Ing. Jitka Vavrečková 

§ za zpracovatele posudku:  Prom. geol. Jiří Maňour 

§ za dotčené úřady a územní samosprávné celky se zúčastnili: 
Obec Boršice – Bronislava Otrusinová (místostarostka), Vladimír Varmuža (člen rady obce), 
Josef Gottwald (člen rady obce), RNDr. Vladimír Koníček (zastupitel obce) 

§ za příslušný úřad k zajištění posuzování záměru – Krajský úřad Zlínského kraje, odbor životního 
prostředí a zemědělství:  

Ing. Pavel Kulička, Ing. Vlasta Urbánková, Ing. et Ing. Ondřej Skoba, Ing. Miroslava Tomalová, 
Ing. Petr Janeček (geologie, odpadové hospodářství) 

 
Veřejného projednání se celkem zúčastnilo 21 osob, z toho 9 občanů. 

 

6. Program veřejného projednání 

1. Úvod 

2. Vystoupení zástupců jednotlivých stran 

3. Diskuse 

4. Závěr 

 

 

II. PRŮBĚH VEŘEJNÉHO PROJEDNÁNÍ 
 
1. Veřejné projednání zahájil v 16,00 hodin Ing. Kulička: 

V úvodu seznámil přítomné s programem veřejného projednání, představil zástupce jednotlivých 
stran, přiblížil cíl a smysl procesu EIA.  

Účelem posuzování vlivů na životní prostředí je získat objektivní odborný podklad pro vydání 
rozhodnutí, popřípadě opatření podle zvláštních právních předpisů. 

Provedl rekapitulaci jednotlivých kroků procesu posuzování vlivů na životní prostředí projednávaného 
záměru. 

V druhé části veřejného projednání vystoupili, v souladu s programem veřejného projednání, zástupci 
jednotlivých stran. 

 

2. Vystoupení zástupců jednotlivých stran: 

Ing. Duda představil přítomným záměr včetně jeho stručného popisu a účelu realizace. 

Ing. Vavrečková seznámila přítomné s průběhem procesu posuzování vlivů na životní prostředí jako 
zpracovatelka dokumentace, uvedla obsah dokumentace o hodnocení vlivů na životní prostředí.  

Prom.geol. Maňour seznámil přítomné s posudkem o posouzení vlivu záměru na životní prostředí. 
Rovněž uvedl veškeré připomínky, které byly k dokumentaci doručeny, včetně jejich vypořádání. Bylo 
doporučeno vydat souhlasné stanovisko k záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“. 
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3. Veřejná diskuze: 

Diskuzi otevřela místostarostka Otrusinová sdělením, že rekultivace prostoru vytvořením skládky 
TKO byla zamítnuta a vznesla dotaz, jak bylo zjištěno, že stará zátěž (skládka v prostoru staré 
štěrkovny) neovlivňuje životní prostředí. Ing. Vavrečková popsala postup při realizaci 
hydrogeologického průzkumu a na základě výsledků konstatovala, že za současných podmínek 
nemůže stará zátěž ovlivnit životní prostředí. Možné by to bylo pouze v případě, že by skládka byla 
intenzivně promývána vodou. Skládka je částečně rekultivovaná, avšak nikoliv podle nynějších 
platných norem. 

Paní místostarostka navázala dotazem, kolik bude denně vytěženo a jaká bude frekvence dopravy. 
Reagoval Ing. Duda, že v případě výstavby komunikace (míněno R55) se bude těžit dle potřeby, roční 
těžba 100 000 tun by neměla být překročena, předpokládá se těžba v množství 600 tun denně, což 
znamená cca 10 nákladních aut za den (á 10 tun). Ing. Janeček namítl, že výpočet aut neodpovídá, 
načež Ing. Vavrečková opravila hodnotu na 60 aut za den s tím, že doprava bude vedena přes obec 
Boršice pouze cca z 10%. 

Ing. Duda upřesnil nejasnosti v tom smyslu, že těžba bude probíhat pouze z pravé strany, protože se 
nepodařilo odkoupit parcelu na straně levé. 

Prom.geol. Maňour upozornil, že v současné době existují již aut s nosností 20 tun, tím by se 
množství aut snížilo dvakrát. 

Pan Varmuža, člen zastupitelstva a zemědělské komise, vznesl dotaz na majetkové vztahy týkající se 
parcel 765 a 379/2. Ing. Duda potvrdil, že se bude těžit pouze parcela p.č.379/2, protože tato je 
ve vlastnictví fy. Likod. Pan Varmuža dále požadoval informace týkající se vyrovnání pohledávek 
a smlouvy mezi firmou Likod a Obcí Boršice. Ing. Duda sdělil, že toto se netýká procesu EIA, fa. Likod 
je však ochoten s Obcí jednat a záležitost řešit. Obec Boršice vlastní společnost Likod podílem 40% 
akcií. Pan Varmuža souhlasil a dále sdělil, že Zemědělská komise zavrhla varianty 2 a 3 rekultivace. 
Dle názoru komise je třeba řešit rekultivaci komplexně a je třeba zajistit finanční prostředky pro 
budoucí rekultivaci (fond), aby Obec nebyla vystavena platbě vysoké částky za rekultivaci. 

Prom.geol. Maňour se domnívá, že se bude i nadále v předmětné lokalitě těžit a rekultivaci je třeba 
řešit také v rámci následných těžeb. Bude se pravděpodobně jednat z velké části o majetkovou 
záležitost, proto je potřeba zvážit také možnost vrátit lokalitu do ZPF z důvodu velikosti plochy (30 ha). 
Rozhodnutí, jak lokalitu v budoucnu řešit, leží na Obci. Upozornil, že se nejedná o výhradní ložisko, 
proto není ze zákona povinnost založit rezervní fond na rekultivaci. 

Ing. Janeček poznamenal, že je znepokojivé, když se nyní nebude rozhodovat o způsobu rekultivace, 
je nevhodné odkládat ji na později. V jiných případech se podařilo nastínit postup, jak se ložiska 
otvírají a těží, současně se rekultivují již vytěžené části ložiska. Zmínil, že se těží podle toho, jak se 
daří skupovat pozemky, proto je řešení rekultivace problematické. Uvedl příklad, že pokud se např. 
začíná těžit 5. etapa, 2. a 3. etapa se rekultivuje a vrací do krajiny. Tyto případy existují a musí se tedy 
určit, kdy se bude rekultivace řešit. Prom.geol. Maňour chápe stanovisko kolegy, ale na základě 
znalostí pískovny nelze rekultivovat stěnu pískovny, protože by tato rekultivace byla později při dalším 
postupu zničena. Dle jeho názoru by se měla pískovna rekultivovat jako celek zavezením, závěrné 
svahy 25 – 30° jsou nerealizovatelné. Ing. Janeček oponuje, že neměl na mysli rekultivaci přímo 
4. etapy, ale měla by se vytvořit dokumentace (projekt), která by stanovila postup pro celé ložisko, 
podle kterého by pak probíhala další těžba a rekultivace. Prostředky, které se vytvoří, mohou být 
použity na hodnotnou rekultivaci. Projekt by se měl zadat, řešit, diskutovat. Prom.geol. Maňour 
souhlasí, řešení rekultivace by mělo být nalezeno v rámci změny územního plánu, v němž by mělo být 
řešeno, jaký bude rozsah těžby a jak bude území vypadat po těžbě. 

Ing. Duda souhlasí s panem Varmužou, že rekultivaci není možné uspěchat. Fa. Likod vstoupila do 
jednání s majitelem sousedních pozemků a má zájem těžbu rozšířit. Proto je rekultivace dle jeho 
názoru nyní předčasná.  
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Ing. Vavrečková připomněla, že mezi 2. a 3. etapou je nevytěžený pás země. Zpracovatelka 
dokumentace se snažila vytvořit ideový návrh toho, jak bude území po těžbě vypadat, a stanovit 
„pravidla hry“ pro další těžbu v lokalitě. Zmínila, že by nebylo vhodné povolovat těžbu v další části 
ložiska před vytěžením nyní roztěžených etap. 

Ing. Kulička souhlasí se stanovením pravidel a upozorňuje na problém rozdělení těžby na jednotlivé 
malé etapy. U jiných ložisek bylo stanoveno, že postup těžby bude lineární a bude se povolovat 
postupně. Zde je situace složitější, avšak podaří-li se vytěžit plochu do tvaru, který se dá rekultivovat, 
lze ji řešit. I toto veřejné projednání slouží k tomu, aby bylo optimální řešení nalezeno. 

Ing. Janeček souhlasí s Ing. Vavrečkovou a Ing. Kuličkou. Plán využití území by měl být závazný i pro 
další využití. Musí být alespoň principiálně stanoveno, jaké bude využití území, aby podle toho mohla 
postupovat další těžba, která by se jinak řídila pouze rychlostí odkupu pozemků. Ing. Vavrečková 
upozornila, že tato hrozba již existuje. Tato situace by měla být vodítkem pro realizaci další těžby. 
Bude-li území rozděleno na části, bude rekultivace velmi obtížná. 

Ing. Kulička doplnil, že řešení rekultivace v tomto stupni není definitivní, to bude řešit až změna 
územního plánu. Je třeba respektovat rozvojové dokumenty kraje, dané území a jeho rozvoj. Je třeba 
nalézt nejlepší řešení. 

Bc. Šoustek sdělil, že zastupitelstvo schválilo změnu územního plánu a těžba je tedy navržena 
v celém ložisku. V současné době se zpracovává oznámení dle zákona č.100/2001 Sb., které by mělo 
být do 31.10.2007 předloženo na krajský úřad. Součástí je rekultivace navrácením území do ZPF. Dle 
jeho názoru jsou při projednávání záměru těžby 4. etapy Ing. Vavrečkovou napadány další úseky 
těžby, které jsou řešeny dobře. Ing. Vavrečková oponuje, že řeší pouze 4. etapu, Bc. Šoustek 
přichází s novým záměrem a novým řešením. Paní místostarostka vysvětluje, že zastupitelstvo 
souhlasilo i s těžbou firmy ALBUS CZ (pozn. jejímž jednatelem je Bc. Šoustek) a chtěla by požádat 
odborníky, aby pomohli nalézt vhodné řešení rekultivace. Z dostupných informací je zřejmé, že ji 
budou řešit dva subjekty. Ing. Vavrečková namítla, že toto nelze nyní řešit na veřejném projednání 
4. etapy, s čímž paní místostarostka souhlasila. 

Ing. Kulička zdůraznil, že v rámci tohoto veřejného projednání je nutno soustředit se na řešení těžby 
na 4. etapě, aby byly ošetřeny všechny sporné body. Přislíbil, že v rámci další těžby bude kladen 
důraz na logiku a vhodné řešení území. 

Pan Varmuža doplnil, že první krok ukázal Ing. Duda jednáním s firmou ALBUS CZ o dalším postupu 
těžby. Domnívá se, že je dobré, když se obě společnosti dohodnou a prostor budou postupně 
rekultivovat. Upozornil, že podmínky stanovené Obvodním báňským úřadem musí být dodržovány. 
Dodal, že vytěžený štěrk je nutno vozit na komunikaci. 

Pan Vávrů souhlasí s Ing. Vavrečkovou a domnívá se, že je třeba řešit, kdo bude těžbu provádět. 
S firmou Likod má obec špatné zkušenosti a její sliby dosud nebyly realizovány. Dále nesouhlasí 
s hladinou podzemní vody 170 m uvedenou v posudku, ve skutečnosti je prý na 80 m. Paní Vávrů 
nesouhlasí, aby se řešily nové záležitosti, když nejsou dořešeny stávající problémy. Upozorňovala na 
problémy starých zátěží i na dřívější postup fy. Likodu, který ohrožoval životní prostředí. Vyjádřila také 
obavy o znečištění vod v území. Ing. Kulička ubezpečil, že je seznámen se situací v území 
a dřívějším postupem firmy Likod. Krajský úřad vyvíjel v minulosti aktivity k zastavení Ing. Havlíčka 
(fa. Likod). Nyní je předpoklad, že dohody bude docíleno. Jde také o nápravu škod, které byly 
v minulosti na životním prostředí způsobeny. Skládka ve staré štěrkovně není dosud přesně 
zmapována. Souhlasí s pí. Vávrů, že je nezbytné vodu v území chránit a zamezit jejímu znečištění. 
Proto je nutno stanovit další postup těžby a rekultivace. Ing. Duda chápe připomínky, firma 
v současné době štěrkovnu nezaváží a nepoškozuje životní prostředí. Vyloučil varianty rekultivace – 
zavážení TKO a vznik vodní plochy. 

Ing. Vavrečková shrnuje připomínky. Fa. Likod projevila dobrou vůli a řešil starou zátěž v rámci 
dokumentace EIA, i když to s těžbou na 4. etapě nesouvisí. Problém skládky by měl být řešen v jiném 
procesu. Informace však získali, navážení skončilo v roce 1994. V roce 1993 byl realizován vrt, 
v němž nebyla zastižena voda, avšak byly odebrány vzorky zeminy a provedeny výluhové zkoušky, 
které problém v lokalitě nepotvrdily. Výluhy vznikají buď promýváním podzemní vodou (k tomu 
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pravděpodobně nedochází) a dešťovou vodou. Těleso skládky by mělo být rekultivováno, ale dle jejího 
názoru to není povinností fy. Likod. Upřesnila informace k hladině podzemní vody – hladina byla 
zastižena ve výšce 176 m n.m. 

RNDr. Koníček vznesl dotaz týkající se nevyjasněných finančních vztahů fy. Likod a obce Boršice. 
Domnívá se, že obec Boršice by měla uplatnit pohledávky vůči oznamovateli za těžbu realizovanou 
v minulosti. Ing. Duda upřesnil informace o společnosti Likod. Doplnil, že obec Boršice měla problémy 
s bývalým vedením společnosti. Současné vedení má zájem s obcí Boršice jednat. 

Ing. Kulička poukázal na existenci kvalitního posudku a dokumentace, na jejichž základě je možno 
vydat stanovisko. Upozornil, že je však třeba řešit zájmové území jako celek a je třeba prokázat, že 
nedojde k poškození životního prostředí jako celku.   

Pan Vávrů vznesl dotaz týkající se hlučnosti a prašnosti. Žádal záruky provádění opatření ke 
snižování prašnosti uvedených v dokumentaci a posudku. Dále vznesl dotaz, jak budou řešeny 
problémy týkající se hlučnosti. Ing. Vavrečková uvedla, že štěrkovna zvýší hlukovou zátěž v zájmové 
oblasti nepatrně. Dále podotkla, že při realizaci předchozích etap těžby nebyly pro firmu Likod 
stanoveny podmínky. V rámci procesu posuzovaní vlivů na životní prostředí předloženého záměru 
jsou uvedeny podmínky realizace záměru. Bude povinností orgánů státní správy dohlížet na 
dodržování těchto podmínek. 

Paní Vávrů dotazovala obec Boršice, jak bude opravena cyklostezka Kostelany, Boršice, kterou 
využívá společnost Likod. Paní místostarostka uvedla, že se nejedná o oficiální cyklostezku. Jedná 
se o polní cestu, která je v majetku obce pouze z části. Obec Boršice nyní řeší realizaci cyklostezky 
z Osvětiman do Stříbrňan. Paní Vávrů uvedla, že se jedná o asfaltovou cestu. Dále upozornila, že 
v pískovně stále probíhá činnost. Paní místostarostka požádala občany o poskytnutí informací 
v případě, že vidí někoho navážet odpad do pískovny. Manželé Vávrovi uvedli, že volali již i policii. 

Ing. Kulička vznesl dotaz na Ing. Dudu, zda se bude opravovat zdevastovaná cesta. Ing. Duda 
odpověděl, že rozhodující je, zda bude povolen předložený záměr. Poté se budou řešit případné další 
úpravy a opravy. Ing. Kulička navrhl Ing. Dudovi, že rekonstrukce cesty bude jednou z podmínek 
souhlasného stanoviska. Ing. Duda odpověděl, že třeba zjistit vlastníka cesty. 

Paní Vávrů zajímalo, jak bude zabezpečena pískovna, aby do ní nebylo možno navážet odpad. 
Ing. Duda odpověděl, že v součinností s obcí řešili navezení odpadu do pískovny po nedávných 
povodních. Požádal občany, aby v případě, že uvidí někoho navážet do pískovny odpad, neprodleně 
upozornili obec. 

Vzhledem k tomu, že další dotazy nebyly položeny, Ing. Kulička poděkoval všem přítomným za účast 
a veřejné projednání bylo v 18,15 hodin ukončeno. 

 
 
 
4. Závěr veřejného projednání  
 

Ing. Kulička seznámil přítomné s dalšími kroky procesu posuzování vlivů na životní prostředí, které 
budou následovat bezprostředně po skončení veřejného projednání dle zákona. Zápis z tohoto 
veřejného projednání bude zaslán dotčeným správním úřadům a územním samosprávným celkům 
a zveřejněn na internetu. 

Vlivy záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“ byly projednány ze všech podstatných hledisek 
s tím, že záměr je realizovatelný za předpokladu respektování všech technických a provozních 
opatření k ochraně životního prostředí. 

Vlastní podmínky budou koncipovány ve stanovisku Krajského úřadu Zlínského kraje, odboru 
životního prostředí a zemědělství, k posouzení vlivů provedení záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa 
těžby“, které bude vydáno na základě dokumentace, posudku, veřejného projednání a vyjádření k nim 
uplatněných ve smyslu § 10 zákona. 
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Závěrem Ing. Kulička konstatoval, že byla naplněna všechna zákonná ustanovení pro veřejné 
projednání posudku a současně dokumentace k záměru „Pískovna Boršice – 4. etapa těžby“  podle 
zákona o posuzování vlivů na životní prostředí. 

Konečné stanovisko o hodnocení vlivu záměru na životní prostředí bude vydáno na základě 
dokumentace, posudku a veřejného projednání a vyjádření k nim uplatněným ve smyslu § 10 zákona. 

Vzhledem k tomu, že další dotazy nebyly položeny, Ing. Kulička poděkoval všem přítomným za účast 
a veřejné projednání bylo v 18,15 hodin ukončeno. 

Z tohoto veřejného projednání byl pořízen zvukový záznam, který bude uložen v příslušném spisu na 
Krajském úřadu Zlínského kraje, odboru životního prostředí a zemědělství. 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala:  Ing. Vlasta Urbánková,  

Krajský úřad Zlínského kraje, odbor životního prostředí a zemědělství 
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